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§ 1
Genomgång av närvaro 
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Nämnden beslutade att hålla sammanträdet stängt för allmänheten 
på grund av situationen med coronaviruset och sjukdomen covid-
19. Närvaron redovisas på sida 1-2.
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§ 2
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering 

Beslut 
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 
ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll.
2. Protokollet ska justeras 16 juni 2020.
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§ 3
Godkännande av dagordning och beslut om närvaro- och 
yttranderätt 

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning.
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§ 4
Anmälan av protokolljustering 
Anmäldes att stadsdelsnämndens protokoll från den 14 maj 2020 
justerades den 20 maj 2020.
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§ 5
Information från stadsdelsförvaltningen 
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerar om vem som är tf. 
stadsdelsdirektör under hennes semester samt avdelningschefernas 
tjänstgöring under sommaren.
 
Följande avdelningschefer tjänstgör som tf. stadsdelsdirektör under 
sommaren:
 
28 juni-11 juli Elisabet Tullgren, avdelningschef HR och kansli
12 juli-19 juli Karin Aleberg Lövgren, avdelningschef förskola och 
fritid
20 juli-24 juli Jonas Ransmyr, avdelningschef ekonomi
3 augusti-9 augusti Karin Bülow, avdelningschef äldreomsorg
 
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerar också om sommarjobb, 
fritidsgårdarnas öppettider under sommaren samt sommaraktiviteter 
i parklekarna, på biblioteken, kulturskolan och kyrkan.
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§ 6
Nämndens frågor till förvaltningen 
Maria von Bredow (S) ställer en fråga om parklekarnas öppettider, 
sommarjobbare vid Flaten och fältassistenter.
 
Monica Lövström (S) ställer en fråga om Söderbysjön.
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§ 7
Revisorernas årsrapport 2019 för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd 
SKA 2020/103

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till stadsrevisionen 
som svar på stadsrevisionens årsrapport 2019 för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd.
2. Ärendet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Revisorerna har överlämnat revisionskontorets årsrapport och 
inväntar ett yttrande från Skarpnäcks stadsdelsnämnd. Revisorerna 
tillstyrker att kommunfullmäktige beviljar Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd och dess ledamöter ansvarsfrihet.
 
Revisionskontorets årsrapport 2019 sammanfattas i följande tre 
punkter:
1. Verksamheten har i allt väsentligt bedrivits på ett ändamålsenligt 
och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt
2. Nämndens interna kontroll i form av styrning, uppföljning och 
kontroll av verksamheten bedöms ha varit i huvudsak tillräcklig
3. Räkenskaperna bedöms ge en rättvisande bild av 
verksamhetensresultat och ekonomisk ställning. Räkenskaperna 
bedöms vara upprättade i enlighet med lagstiftning och god 
redovisningssed
 
Stadsdelsförvaltningen anser i stort att revisorerna redovisar en 
rättvisande bild.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Särskilt uttalande
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande:
 
Vi kan se att den strama budgeten gör det svårt för förvaltningen att 
uppnå målen. Förvaltningen gör trots det och utifrån det läge 
majoriteten satt dem i ett gott arbete. Det är tydligt att 
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nedskärningarna begränsar verksamheterna. De är tvungna att söka 
efter besparingsmöjligheter snarare än att ägna sig åt sitt uppdrag 
och utveckla verksamheterna i enlighet med de behov som finns.
 
Framför allt oroar den stora besparingen som gjorts på det 
förebyggande arbetet och för stadsdelens barn och unga. 
Fritidsgårdarnas öppettider har minskats ner, och i vår stadsdel har 
vi inga uppsökande fältassistenter och som vi många gånger tagit 
upp har vi nu inte heller någon regelrätt parkleksverksamhet. Nu 
står vi inför en sommar där ovanligt många kommer stanna hemma 
och våra parker och parklekar kommer få ett större antal besökare 
än vanligt. Att Skarpnäck då inte har resurser nog att bemanna 
parklekarna med utbildad personal; personal som känner områdets 
barn och unga och som har kompetens och utbildning för att ordna 
bra och lockande aktiviteter i parklekarna. Vi nämner detta eftersom 
vi anser att det är viktigt att fånga upp och stötta barn och unga 
tidigt, och att vara med i förebyggandet av en allvarligare 
problematik.
 
Resurser saknas även i förskolan, den rekordlåga schablonhöjningen 
ger inte möjlighet att uppnå målet om 16 barn/avdelning. I 
Skarpnäck har vi 17,6 barn/avdelning och 5,4 barn per anställd 
pedagog.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/103-2 (Godkänd - R 1) Yttrande om revisorernas 

årsrapport 2019
 SKA 2020/103-1 Årsrapport 2019 samt missiv för yttrande 

(1/3).
 SKA 2020/103-1.1 Årsrapport 2019 samt missiv för yttrande 

(2/3)
 SKA 2020/103-1.2 Årsrapport 2019 samt missiv för yttrande 

(3/3)
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§ 8
Utöka antalet sommarjobb 
Svar på skrivelse från Monica Lövström m.fl. (S)
SKA 2020/140

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2020-04-23 anmäldes en 
skrivelse från Monica Lövström m.fl. (S) om att utöka antalet 
sommarjobb.
I skrivelsen framhålls att nästan hälften av de planerade 
sommarjobben riskerar att försvinna till följd av Covid-19 eftersom 
varken verksamheter inom äldreomsorg, förskolor eller LSS-
boenden kommer att kunna ta emot några ungdomar för feriearbete 
under sommaren. Mot bakgrund av detta vill skribenterna att 
förvaltningen utreder möjligheten att kraftigt utöka antalet 
sommarjobbare som ska arbeta i stadsdelens parker och offentliga 
miljöer.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Särskilt uttalande
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande:
 
Vi vill börja med att tacka för förvaltningens svar och understryka 
det vi brukar säga; vi är stolta över att vi besitter en så kompetent 
och engagerad förvaltning i vår stadsdel.
I vår skrivelse lyfte vi att staden kommunicerat att det blir “färre 
feriejobb för unga i sommar” och vår oro för effekterna av det när 
fler än vanligt kommer att spendera sin sommar hemma i stadsdelen 
i år.
 
Det är en svår situation som uppstått för alla inblandade och vi vet 
att vår förvaltning, tillsammans med arbetsmarknadsförvaltningen, 
jobbar för att kompensera de jobbtillfällen som går förlorade inom 
förskolan och äldrevården.
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Regeringen har gjort en riktad satsning med medel för att skapa fler 
arbetstillfällen för ungdomar i sommar. Stockholms stad har 
tilldelats 24 miljoner kronor och vi hoppas att det är en möjlighet 
som tas tillvara för att skapa fler arbetstillfällen i sommar när 
efterfrågan kommer vara större och fler kommer vara hemma i 
stadsdelen.
 
Till maj månads stadsdelsnämndsmöte lämnade 
Socialdemokraterna, tillsammans med Vänsterpartiet, in skrivelsen 
“en levande sommar för barn och unga” där vi lyfte flera exempel 
på hur man kan tänka kreativt för att skapa fler arbetstillfällen i våra 
parklekar, vid våra badplatser, tillsammans med Kulturskolan, 
idrotts- och föreningslivet samt inom fritidsverksamheten. 
Badvärdar och badvakter var några av de förslag vi räknade upp.
 
Till detta möte har det även inkommit medborgarförslag om att 
förvaltningen bör skapa säkra mötesplatser för de som tillhör olika 
riskgrupper under rådande coronapandemi.  En växande psykisk 
ohälsa är en av de följdeffekter som vi riskerar till följd av lång 
isolering och vi delar vikten av att även människor i de olika 
riskgrupperna, så länge de så klart är symtomfria, måste kunna få 
social stimulans och träffas under ordnade former. Där finns kanske 
även några möjliga arbetstillfällen för unga men vi lägger oss inte i 
detaljerna kring hur mötesplatserna skulle kunna se ut.
Sammantaget hoppas vi att det blir flera unga som får chansen till 
ett första jobb och en givande sommar i år och att förvaltningen får 
backning av politiken för att det ska möjliggöras.
 

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/140-2 (Godkänd - R 1) Utöka antalet sommarjobb
 SKA 2020/140-1 Skrivelse utöka antalet sommarjobb
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§ 9
Stadsdelsförvaltningens arbete för att minska spridning 
av covid-19 i hemtjänsten och på äldreboenden 
Svar på skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V)
SKA 2020/141

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2020-04-23 anmäldes en 
skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V) om hur stadsdelsförvaltningen 
arbetar för att minska spridning av covid-19 i hemtjänsten och på 
äldreboenden. I skrivelsen framhålls att Stockholm har drabbats hårt 
av spridningen av covid-19, att många av de som avlidit i 
sjukdomen har varit boende på äldreboenden och att det även finns 
konstaterade fall hos personer med hemtjänst. Mot bakgrund 
avdetta ställer skribenterna ett antal frågor om 
stadsdelsförvaltningens arbete för att minska spridning av covid-19 
i hemtjänsten och på äldreboenden. Förvaltningen besvarar frågorna 
i skrivelsen och beskriver dels generella åtgärder för att förebygga 
och minska smittspridning, samt de särskilda åtgärder som 
genomförts på vård och omsorgsboendet Hemmet för gamla och 
inom den kommunala hemtjänsten.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Särskilt uttalande
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande:
 
Vi vill börja med att tacka förvaltningen och all personal inom 
hemtjänst och äldreomsorgen för allt det goda arbete som utförts i 
denna extraordinära situation. Våren har varit en mycket 
ansträngande tid inte minst inom omsorgen av de äldre och vi vet att 
personalen slitit hårt och även känt stor oro. Förvaltningen har i 
detta läge arbetat förutseende och tidigt ökat upp sin beredskap och 
förstärkt på alla nivåer, vilket visat sig vara mycket klokt. 
Samarbetet med de fackliga organisationerna har också varit god.
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Den förstärkta bemanningen inom verksamheterna är centralt för att 
skapa en trygg och säker omsorg av god kvalitet. Det är även 
nyckeln för att personalen ska kunna känna sig trygga med att gå till 
arbetet, och stanna hemma vid symptom. De anställda har denna vår 
varit med och tagit ett stort samhällsansvar genom att stanna hemma 
med sjuklön vid minsta symptom trots redan låga löner. 
Genom att erbjuda timanställda schemalagd arbetstid har 
smittspridningen också kunnat minskas betydligt, ingen ska behöva 
väga risk för smittspridning mot att ha råd att betala hyran. Tyvärr 
har de otrygga anställningsformerna ökat under en lång tid, och 
villkoren för anställda har försämrats. Det är oerhört viktigt andelen 
timanställda i äldreomsorgen minskas, inte minst för att den 
utsatthet som det skapar hos den anställde även ökar 
smittspridningen.
 
Det har under vårens ansträngda och oroliga läge varit tryggt att 
Hemmet för gamla varit i kommunal regi, det har gett oss en god 
insyn i situation vilket varit mycket betryggande. Den kommunala 
hemtjänsten och dess förstärkningsteam har varit en förutsättning 
för att minska smittspridningen även hos de privata utförarna. 
Samtidigt vill vi betona att det finns krisklausuler i avtalen med de 
privata som hade möjliggjort att mer långtgående krav hade ställts 
på dem. Vänsterpartiet menar att alla utförares, inklusive de 
privatas, legitimitet vilar på att de arbetar enligt socialtjänstlagen 
och att personalen alltid ska ges förutsättningar att tillämpa basala 
hygienrutiner och minska smittspridning. De äldre ska vara trygga 
med att de kan få sina behov tillgodosedda på ett säkert sätt, oavsett 
om det råder influensatider. Den rådande pandemin har visat på 
problemen med LOV och LOU, där vinstintressen tillåts väga 
tyngre än basala hygienrutiner och där samordning och insyn är en 
utmaning. Vänsterpartiet och Socialdemokraterna känner sig 
tacksamma för att det kommunala går in och täcker upp även för 
vissa vinstdrivande företag, både för de äldres och för personalens 
skull.
 
Mellan 2014 och 2018 ställdes inga ekonomiska 
effektiviseringskrav på äldreomsorgen. Men i och med den nya 
majoriteten har varje budget inneburit effektiviseringskrav som 
totalt för staden uppgått till närmare 170 miljoner kronor.
Vi hoppas att vi alla kan enas om att äldreomsorgen i Stockholm 
behöver rustas inför framtiden.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/141-2 (Godkänd - R 1) Hur 

stadsdelsförvaltningen arbetar för att minska spridning av 
covid-19 i hemtjänsten och på äldreboenden
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 SKA 2020/141-1 Skrivelse om hur stadsdelsförvaltningen 
arbetar för att minska spridning av covid-19 i hemtjänsten 
och på äldreboenden
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§ 10
Riktlinjer föreningsbidrag 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2020/410)
SKA 2020/127

Beslut 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag
2. Att kräva personnummer av samtliga firmatecknare som ansöker 
om föreningsbidrag
3. Att därutöver anföra:
 
Vi är för ett starkt civilsamhälle där det bör stå var och en fritt att 
starta en förening och söka föreningsbidrag så länge man lever upp 
till de demokratiska krav som Stockholm stad anför i Riktlinjer 
avseende förenings- och kulturbidrag. Dock bör vi som förvaltare 
av skattemedel hantera dessa på ett varsamt sätt, genom att 
säkerställa identifikationen av den eller de som vill starta en 
förening för att undvika att offentliga medel går till att stödja 
exempelvis våldbejakande extremism. Därför anser vi att det är 
rimligt att den eller dessa personer även kan identifiera sig, utan att 
det skulle innebära en integritetskränkning i strid med GDPR-
lagstiftningen. Däremot är det viktigt att föreningen inte samlar in 
personuppgifter i onödan av sina medlemmar, så som anges av t.ex. 
Datainspektionen där det går att läsa mer om hur små och 
medelstora föreningar bör hantera sina medlemmars 
personuppgifter.

Sammanfattning av ärendet 
Utifrån ett uppdrag i budget 2020 har stadsledningskontoret, i 
samarbete med berörda nämnder, tagit fram stadsövergripande 
riktlinjer för föreningsbidrag. Riktlinjerna ska vara ett stöd i 
nämndernas arbete med föreningsbidrag och innehåller ett 
demokrativillkor som nämnderna ska föra in i sina riktlinjer eller 
rutiner för handläggning av förenings- och kulturbidrag. De 
föreslagna riktlinjerna anger även vilka uppgifter ansökningar om 
förenings- och kulturbidrag ska innehålla i övrigt, och ger stöd vid 
bedömning av ansökningar.
Förvaltningen ser positivt på det förslag till stadsövergripande 
riktlinjer för förenings- och kulturbidrag som har tagits fram. 
Riktlinjerna är tydliga och ger ett bra stöd vid bedömningar av 
ansökningar. Förvaltningen kommer att se över sina riktlinjer för 
föreningsbidrag för att säkerställa att de överensstämmer med de 
stadsövergripande riktlinjer för förenings- och kulturbidrag som nu 
föreslås, när de har antagits. Förvaltningen har ett par synpunkter på 
de föreslagna riktlinjerna.
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Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall 
till nämndens gemensamma förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är nämndens gemensamma förslag till beslut. 
Ordförande konstaterar att nämnden beslutar enligt förslaget.

Särskilt uttalande
Tina Kratz m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande:
 
I förslaget till riktlinjer avseende förenings- och kulturbidrag – 
demokrativillkor, går att läsa att ”En förening/organisation som 
begår lagbrott eller använder utomparlamentariska metoder för att 
uppnå ett politiskt mål kan sägas motarbeta det demokratiska 
styrelseskicket och ska inte beviljas bidrag.”
Definitionen av utomparlamentariska aktioner är enligt 
Nationalencyklopedin politisk aktivitet utanför det parlamentariska 
systemet. Vidare går att läsa att definitionen innefattar:
”I en parlamentarisk demokrati kan det röra sig om fredliga 
demonstrationer, kampanjer eller andra opinionsyttringar, ibland 
mot parlamentariska beslut. Gränsen mellan legala och illegala 
utomparlamentariska aktioner kan ibland vara svår att dra. Tydligt 
illegala handlingar är t. ex. våldsamma aktioner och sabotage. 
Aktioner riktade mot det demokratiska parlamentariska systemet 
som sådant, t. ex. militärkupper och revolutioner, är också att 
betrakta som utomparlamentariska.”
Då definitionen av utomparlamentariska metoder även innefattar 
fredligt politiskt påverkansarbete, såsom kampanjer och andra 
opinionsyttringar, så innebär det att om nämnden bifaller denna 
skrivning så riskerar ett antal av de föreningar som idag får 
föreningsbidrag att inte ha rätt till dem framöver. En 
pensionärsorganisation har till exempel all rätt att dela flygblad och 
en minoritetsorganisation har rätt att bedriva opinionsarbete.
Även om vi förstår att syftet med riktlinjerna säkerligen är att 
tydliggöra att våld mot politiska motståndare är helt förkastligt, 
vilket Vänsterpartiet starkt instämmer i, så menar vi att denna 
skrivning måste förändras eller strykas då den riskerar att drabba 
även helt vanliga föreningar som använder sig av fredliga 
utomparlamentariska metoder. Vi vill till exempel påminna om att 
när politiska partier, från höger till vänster, delar flygblad – så är det 
utomparlamentariskt arbete.
Då riktlinjerna syftar till att vara ett stöd i nämndernas arbete med 
föreningsbidrag samt förtydliga, och stödja, nämnderna i detta 
arbete, så motverkar denna typ av skrivningar sitt syfte och öppnar 
för oklara tolkningar och godtycklighet i beslutsfattandet.
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Handlingar i ärendet
 SKA 2020/127-2 (Godkänd - R 1) Riktlinjer föreningsbidrag
 SKA 2020/127-1.1 (Godkänd - R 1) KS 2020/410 

Tjänsteutlåtande - Riktlinjer förenings- och kulturbidrag
 SKA 2020/127-1.2 Bilaga 1 - Stockholms stads riktlinjer för 

förenings- och kulturbidrag
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§ 11
Motion (S) om en sammanhållen skoldag för alla 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2019/1463)
SKA 2020/129

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen 
som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
I motionen framhålls grundskolans betydelse för en individs 
möjligheter i livet och att grundskolan behöver vidareutvecklas för 
att motverka ojämlikhet. Enligt Olle Burell (S) behöver skolan i så 
hög utsträckning som möjligt kompensera för att barn kommer dit 
med olika resurser, vilket bland annat kan innebära att barn som 
växer upp med sämre ekonomiska villkor i lägre utsträckning deltar 
i fritidsaktiviteter. I motionen föreslås därför att staden utreder en 
modell som syftar till att skapa en sammanhållen skoldag för elever 
i förskoleklass till årskurs nio, där både undervisning och fritid 
ingår, och som sker i ökad samverkan mellan skola, fritid, 
kulturskola och idrottsföreningar. Målsättningen är att 
verksamheten ska vara tillgänglig under helger och lov, samt även 
erbjuda läxläsning och olika former av särskilt stöd, exempelvis en- 
till- en -undervisning.
I förslaget ingår även att koppla särskilda resurser till det 
socioekonomiska systemet som redan finns för extratilldelning till 
skolor med större utmaningar. Ansvarig för verksamheten föreslås 
vara rektor.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Monica Lövström m.fl. (S) yrkar bifall till 
Socialdemokraternas förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och 
Socialdemokraternas förslag till beslut. Ordförande ställer förslagen 
mot varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut.

Reservation
Monica Lövström m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget förslag enligt följande:
 
-Att tillstyrka motionen
-Att därutöver anföra
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Alla elever har rätt till en bra skolgång i en välfungerande skola. 
Motionen innehåller förslag på hur skolans verksamhet kan 
utvecklas i en mer jämlik riktning med hjälp av en större helhetssyn 
på skoldagen. Det handlar i grunden om att se skoldagen, inklusive 
fritidshem, fritidsklubb och lärfritids, som en enhet.
Vi är glada att förvaltningen delar vår bild av att skolans 
fritidsverksamhet är en viktig motor för att utjämna skillnader 
mellan barns olika förutsättningar till en meningsfull fritid.
Vi tror att dessa verksamheter fyller viktiga funktioner utöver att 
erbjuda barnomsorg. Den lärande verksamheten som bedrivs efter 
skoltid kan vara minst lika viktigt för ett barns utveckling som 
skoltiden i sig. Generella insatser, som exempelvis läxläsning, 
gagnar alla elever men kan vara helt avgörande för de som riskerar 
att halka efter.
När vi ser att de socioekonomiska klyftorna växer och 
skolsegregationen fortsatt är ett problem i vårt land, ser vi positivt 
på initiativ som syftar till att utjämna livschanser. Vi vet att barns 
uppväxtvillkor ser olika ut beroende på var i Skarpnäcks stadsdel 
man bor och att möjlighet till att exempelvis få hjälp med läxor ser 
mycket olika ut. Elevers möjlighet till lärande ska inte vara 
beroende av föräldrarnas utbildningsnivå eller kunskaper i det 
svenska språket Dessutom är det viktigt för alla barn att ha en 
meningsfull fritid, ur individens perspektiv men också ur ett 
trygghetsperspektiv.
Vi vill se samarbete med kulturskola, civilsamhälle och föreningsliv 
för att bättre integrera fritidsverksamheterna i skolan. För de yngre 
barnen stärker det möjligheten att kunna utöva en idrott eller spela 
ett instrument, när aktiviteten sker i nära samarbete med skolan. 
Alla har inte föräldrar som kan skjutsa till fotbollen eller 
pianolektionen. Ett bättre samarbete kan avhjälpa sådana hinder.
Vi anser att även högstadieungdomar bör ha tillgång till 
fritidsverksamhet i skolans regi. Även om man är stor nog att klara 
sig själv på eftermiddagen finns det många fördelar med aktiviteter 
ordnade i skolans regi. För många föräldrar är det en trygghet att 
barnet eller ungdomen är just i skolan. Därför är det också viktigt 
att det är rektorn som ansvarar för den sammanhållna skoldagen. 
Det ger en trygghet och en tilltro som kan behövas för att föräldrar 
ska tillåta sina barn att delta i aktiviteter efter skolan. Vi är 
medvetna om att rektorernas arbetsbelastning är hög men tror att 
med rätt organisation och rätt resurser kan skolornas 
fritidsverksamhet utvecklas ytterligare.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/129-2 (Godkänd - R 1) Motion om en 

sammanhållen skoldag för alla
 SKA 2020/129-1 Remiss Motion om en sammanhållen 

skoldag för alla, KS 2019/1463
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 SKA 2020/129-1.1 Motion om en sammanhållen skoldag för 
alla
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§ 12
Motion (SD) om att utreda möjligheterna att inrätta ett 
svenskt språkmuseum 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2020/395)
SKA 2020/106

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till 
kommunstyrelsen som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
I motionen för Peter Wallmark (SD) och Martin Westmont (SD) 
fram att det är viktigt att svensk språkhistoria tillgängliggörs för 
allmänheten på ett sådant sätt att informationen är pedagogisk och 
gynnsam för Stockholms besöksnäring. Att inrätta ett museum för 
svensk språkhistoria skulle innebära att en ny attraktion tillförs 
Stockholms stad. Därför föreslår skribenterna att berörda 
förvaltningar ges i uppdrag att utreda kostnaderna samt det 
praktiska genomförandet avseende inrättandet av ett svenskt 
språkhistoriskt museum i Stockholm.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Mads Lundgaard (SD) yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och 
Sverigedemokraternas förslag till beslut. Ordförande ställer 
förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag till beslut.

Reservation
Mads Lundgaard (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag enligt följande:
 
-Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut
-Att motionen tillstyrks
 
Därutöver vill vi anföra följande:
 
Sverigedemokraterna välkomnar att förvaltningen instämmer i 
motionens argument att ett svenskt språkmuseum skulle utgöra en 
ny attraktion som attraherar såväl stockholmare som turister.
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Vidare lyfter förvaltningen frågan om huvudmannaskapet för ett 
sådant museum. Sverigedemokraterna anser att Stockholms stad bör 
inneha en pådrivande roll i etablerandet av ett svenskt språkmuseum 
beläget i kommunen. Det är utmärkt att en utredning kommer med 
förslag till huruvida etableringen och driften bör fördelas mellan 
olika aktörer eller handhas av Stockholms stad ensamt.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/106-2 (Godkänd - R 1) Utred möjligheten att 

inrätta ett svenskt språkmuseum
 SKA 2020/106-1 Remiss Motion om att utreda möjligheterna 

att inrätta ett svenskt språkmuseum , KS 2020/395
 SKA 2020/106-1.1 Motion om att utreda möjligheterna att 

inrätta ett svenskt språkmuseum 
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§ 13
Månadsrapport maj 2020 
SKA 2020/68

Beslut 
1. Månadsrapporten för maj 2020 läggs till handlingarna.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/68-5 (Godkänd - R 1) Månadsrapport maj 2020
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§ 14
Ej verkställda beslut kvartal 1 2020 
SKA 2020/157

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS för kvartal 1 2020 till 
handlingarna.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/157-1 (Godkänd - R 1) Ej verkställda beslut 

kvartal 1 2020
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§ 15
Skrivelser från nämndens råd enligt lista 
Pensionärsrådets sammanträde 2020-06-04 ställdes in. En 
sammanställning av rådets skriftliga synpunkter anmäldes till 
stadsdelsnämnden.
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§ 16
Inkomna medborgarförslag enligt lista 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna medborgarförslag med 
diarienummer SKA 2020/174 om Picknickbord och grillplatser 
och SKA 2020/183 om Mötesplats för människor som tillhör 
riskgrupperna till stadsdelsförvaltningen för besvarande.
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§ 17
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser m.m. enligt lista 
SKA 2020/15

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 
som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, remisserna m.m.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/15-9 Skrivelselista 2020-06-11 § 17 inkomna och 

utgående skrivelser

Sida 27 (30)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd Protokoll nr 6/2020

2020-06-11

§ 18
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll från 
2020-06-04 till handlingarna.
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§ 19
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av följande delegerade beslut 
till handlingarna:
SKA 2020/153 Vidaredelegation av beslutanderätt
SKA 2020/155 Vidaredelegation av beslutanderätt
SKA 2020/134 Tjänsteförrättande dataskyddsombud
SKA 2020/169 Sommarstängning av förskolor
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§ 20
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar en skrivelse från Vänsterpartiet 
och Socialdemokraterna om Fältassistenter till förvaltningen för 
handläggning.
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